
Third Sunday of Advent Year C

 First Reading: Zephaniah 3:14-20 3:14-18a. Sing aloud, O daughter Zion; shout, O Israel!
Rejoice and exult with all your heart, O daughter Jerusalem!  ……

 Responsorial Psalm:  Isaiah 12:2-3, 4, 5-6. R. (6) Cry out with joy and gladness: for
among you is the great and Holy One of Israel. ...

 Second Reading:.  Philippians 4:4-7. Brothers and sisters: Rejoice in the Lord always...
 Alleluia. Isaiah 61:1 (cited in Lk 4:18)

Alleluia, alleluia.
The Spirit of the Lord is upon me,
because he has anointed me to bring glad tidings to the poor.

 R. Alleluia, alleluia....

 Gospel: Luke 3:10-18. The Proclamation of John the Baptist ( continued)

10 And the crowds asked him, ‘What then should we do?’ 11 In reply he said to them, ‘Whoever
has two coats must share with anyone who has none; and whoever has food must do
likewise.’ 12 Even tax-collectors came to be baptized, and they asked him, ‘Teacher, what should
we do?’ 13 He said to them, ‘Collect no more than the amount prescribed for you.’ 14 Soldiers
also asked him, ‘And we, what should we do?’ He said to them, ‘Do not extort money from
anyone by threats or false accusation, and be satisfied with your wages.’
15 As the people were filled with expectation, and all were questioning in their hearts concerning
John, whether he might be the Messiah,[d] 16 John answered all of them by saying, ‘I baptize you
with water; but one who is more powerful than I is coming; I am not worthy to untie the thong of
his sandals. He will baptize you with[e] the Holy Spirit and fire. 17 His winnowing-fork is in his
hand, to clear his threshing-floor and to gather the wheat into his granary; but the chaff he will
burn with unquenchable fire.’
18 So, with many other exhortations, he proclaimed the good news to the people.

FRENCH – FRANÇAIS Evangile
Préparation du ministère de Jésus - Jean-Baptiste, messager de Dieu (continue)
10 Les foules lui demandèrent alors : Que devons-nous faire ?
11 Il leur répondit : Si quelqu’un a deux chemises, qu’il en donne une à celui qui n’en a pas. Si
quelqu’un a de quoi manger, qu’il partage avec celui qui n’a rien.
12 Il y avait des collecteurs d’impôts qui venaient se faire baptiser. Ils demandèrent à Jean :
Maître, que devons-nous faire ?13 – N’exigez rien de plus que ce qui a été fixé, leur répondit-
il.14 Des soldats le questionnèrent aussi : Et nous, que devons-nous faire ?
– N’extorquez d’argent à personne et ne dénoncez personne à tort : contentez-vous de votre
solde.15 Le peuple était plein d’espoir et chacun se demandait si Jean n’était pas le Messie.
16 Il répondit à tous : Moi je vous baptise dans l’eau. Mais quelqu’un va venir, qui est plus
puissant que moi. Je ne suis même pas digne de dénouer la lanière de ses sandales. Lui, il
vous baptisera dans le Saint-Esprit et le feu. 17 Il tient en main sa pelle à vanner, pour nettoyer
son aire de battage, et il amassera le blé dans son grenier. Quant à la bale, il la brûlera dans un
feu qui ne s’éteindra pas.



18 Jean adressait encore beaucoup d’autres recommandations au peuple et lui annonçait la
Bonne Nouvelle de l’Evangile .


